
PROTOKÓŁ NR XXIII/04

XXIII sesji Rady Miasta Bolesławiec odbytej  w dniu 8 września 2004 r. w 
Sali  Rajców  Ratusza  –  Rynek  41,  II  p.  pod  przewodnictwem  radnego 
Stanisława Małkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00
Sesję zakończono o godz. 14.20

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było 19  radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Jerzy Zieliński - Sekretarz Miasta
3. Bożena Szymczak - Skarbnik Miasta
4. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
5. Przedstawiciele kadry kierowniczej Urzędu Miasta, jednostek 

organizacyjnych gminy miejskiej i goście XXIII sesji
6. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu.

 (Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

Otwierając  XXIII  sesję,  Przewodniczący  Rady  Miasta  poprosił  o  uczczenie 
minuta ciszy ofiar tragedii w Biesłanie. 

Przebieg sesji:

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXIII sesji. 

Ustalony porządek obrad XXIII sesji radni otrzymali w zawiadomieniach, 
w terminie regulaminowym. 
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Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  przyjęła 
porządek obrad XXIII sesji w następującym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad XXIII sesji.
3. Przyjęcie protokołu XXII sesji Rady Miasta. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji Rady Miasta 

odbytej w dniu 30 czerwca 2004 r. 
5. Informacje:

5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym,

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych w 
okresie międzysesyjnym.

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
7. Projekty uchwał Rady Miasta:

7.1. o zmianie uchwały Nr XV/153/03 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 29 
grudnia  2003  r.  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2004 – 2008, zmienionej 
uchwałą Nr XVIII/183/04 Rady Miasta Bolesławiec z  dnia 31 marca 
2004 r.,

7.2. o zmianie uchwały Nr XVI/163/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 28 
stycznia 2004 r., w sprawie szczegółowych zasad oraz trybu udzielania i 
rozliczania  dotacji  przedmiotowych  (t.j.  –  Obwieszczenie 
Przewodniczącego Rady Miasta Bolesławiec z dnia 16 czerwca 2004 r.),

7.3. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2004 r.,
7.4.  o  wyrażeniu  woli  pomocy  finansowej  Województwu Dolnośląskiemu 

przy remoncie drogi wojewódzkiej nr 297 w mieście Bolesławiec,
7.5. w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Bolesławcu,
7.6.  w  sprawie  zasad  udzielania  stypendiów  za  wyniki  w  nauce  i  inne 

osiągnięcia  dla  uczniów  szkół  podstawowych  i  gimnazjalnych,  dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Bolesławiec,

7.7. w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Domu Dziennego Pobytu w Bolesławcu,

7.8. w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności  za  pobyt  w  Środowiskowym  Domu  Samopomocy  w 
Bolesławcu,

7.9. w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Drugim Środowiskowym Domu Samopomocy 
dla Osób Dorosłych Upośledzonych Umysłowo w Bolesławcu,

7.10.  w  sprawie  przyznawania  i  zasad  zwrotu  zasiłków  celowych  i 
okresowych,  pomocy  rzeczowej  oraz  zasiłków  na  ekonomiczne 
usamodzielnienie,
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7.11.  w  sprawie  zasad  i  warunków  zwrotu  wydatków  za  świadczenia  z 
pomocy społecznej udzielanej uczniom,

7.12.  w  sprawie  określenia  zasad  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi 
opiekuńcze  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania,

7.13. w sprawie poręczenia kredytu udzielanego przez Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska i  Gospodarki Wodnej w Warszawie dla Zakładu 
Energetyki  Cieplnej  Spółka  z  o.o.  przez  ustanowienie  zastawu 
rejestrowego  na  udziałach  Gminy  Miejskiej  w  Zakładzie  Energetyki 
Cieplnej Sp. z o.o. w Bolesławcu, 

7.14.  w  sprawie  udzielania  bonifikaty  od  ceny  sprzedaży  nieruchomości 
gruntowych  zabudowanych  na  cele  mieszkaniowe,  stanowiących 
własność  Gminy  Miejskiej  Bolesławiec  na  rzecz  spółdzielni 
mieszkaniowych, będących użytkownikami wieczystymi nieruchomości,

7.15.  w  sprawie  przekazania  w  drodze  darowizny  Powiatowi 
Bolesławieckiemu nieruchomości gruntowej zabudowanej,

7.16. w sprawie zasad używania herbu, barw Gminy oraz insygniów władz 
miasta.

8. Sprawy organizacyjne:
8.1. Informacje bieżące dla Rady Miasta.
9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Następnie wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Janina Piestrak – Babijczuk 
przekazała  na  ręce  Prezydenta  Miasta  wyróżnienie  „Przyjaciel 
niepełnosprawnych pielgrzymów”. Wyróżnienie to nadała miastu Bolesławiec 
Diecezja Legnicka. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu XXII sesji Rady Miasta. 

Zgodnie  ze  Statutem  Miasta  Bolesławiec  protokół  XXII  sesji  Rady 
Miasta,  odbytej  w  dniu  30  czerwca  2004  r.,  był  wyłożony  do  wglądu  w 
Referacie Organów Gminy Miejskiej – oraz w czasie obecnej sesji. 

Protokół  XXII  sesji  Rady Miasta,  odbytej  w dniu  30  czerwca  2004 r. 
został przyjęty bez zmian i poprawek.

Ad 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miasta podjętych na sesji 30 
czerwca 2004 r.
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Pisemne  sprawozdanie  na  w/w  temat  radni  otrzymali  przed  sesją,  w 
terminie regulaminowym. 

W/w  sprawozdanie  Rada  Miasta  przyjęła  jednogłośnie,  tj.  19  głosami 
„za”, do akceptującej wiadomości. 

SPRAWOZDANIE – zał. nr 3

 Ad 5. Informacje:

5.1.  Prezydenta  Miasta  o  ważniejszych  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym. 

Na w/w temat zabrał głos Prezydent Miasta Piotr Roman.

INFORMACJA – zał. nr 4

W dyskusji udział wzięli:

radny  Józef  Burniak –  na  jakich  przesłankach  opiera  Pan  informację,  że  w 
miesiącu wrześniu powinny potanieć lokale mieszkalne? Wiem o zmianie dot. 
wycen  nieruchomości  i  bonifikat  udzielanych  od  ułamkowych  części 
nieruchomości sprzedawanych wraz z lokalami. Rozumiem, że ceny lokali w 
Bolesławcu nie spadną, tylko zostały podniesione z 5% do 10 % i chyba nikt z 
tego tytułu nie uzyska żadnych dodatkowych bonifikat.  Potwierdzeniem tego 
faktu jest informacja, którą przedłożył nam Wydz. MiG, gdzie na stronie 2 jest 
zapisane, że do końca kwietnia złożono 457 wniosków o wykup mieszkania, a 
więc wtedy, kiedy lokale mieszkalne były sprzedawane po 5%. Natomiast od 
maja  do  26  sierpnia  br.  tych  wniosków  wpłynęło  7.  Są  to  ilości  śladowe, 
potwierdzające  fakt,  że  podwyższenie  cen  z  5%  na  10%  spowodowało 
zahamowanie wniosków o wykup lokali mieszkalnych. 

Druga sprawa dot. informacji przekazywanych przez lokalne media. Jak 
my  organizowaliśmy  „Święto  Ceramiki”,  to  na  koniec  zawsze  nas 
podsumowywano, ile na to wydaliśmy pieniędzy z budżetu miasta. W tym roku 
przeczytaliśmy informację, że występ zespołów „Myslovitz” i „Blue Cafe” jest 
występem za darmo. Z punktu widzenia mieszkańca, który nie musiał wyłożyć 
swoich pieniędzy, był to występ za darmo. Jeżeli patrzymy z punktu widzenia 
podatnika i wydatków społecznych, to występ tych zespołów został zakupiony 
za nasze wspólnie gromadzone środki. 

Ostatnia sprawa dot. ilości urzędników pracujących w Czeskiej Lipie. Ja 
bym Panie Prezydencie nie narzekał na ilość urzędników w Bolesławcu. Proszę 
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sobie  przypomnieć,  że  na  początku  kadencji  stwierdził  Pan,  że  my  ilość 
urzędników  nadmiernie  rozbudowaliśmy  i  zostali  oni  zredukowani.  Więc 
trzymajmy się tego. Jak redukujemy, to nie narzekajmy później, że nie mamy 
ich dużo. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  – ja  nie  wyciągałem żadnych wniosków jeśli 
chodzi  o  funkcjonowanie  Urzędu  w Czeskiej  Lipie.  Nie  było  moją  intencją 
przekonywanie  Państwa,  że  w Bolesławcu powinno nagle  o  100% wzrosnąć 
zatrudnienie urzędników.  Podałem tylko pewne ciekawostki. W Czechach nie 
ma bowiem instytucji  powiatu i  szereg zadań realizowanych w Polsce przez 
powiaty realizują tam urzędy gmin. Pan radny ma rację, że w Urzędzie Miasta, 
po  moim  przyjściu,  zredukowaliśmy  ilość  etatów,  co  przyniosło  duże 
oszczędności. W kwestii „Święta Ceramiki” również zgadzam się, że niektóre 
media  bolesławieckie  zamiast  informować,  dezinformują.  Oczywiście, 
nieprawdą jest, że zespoły zagrały za darmo. Nie mogę zdradzić cen, ale mogę 
powiedzieć,  że  ceny  były  wyjątkowo  korzystne.  W  sprawie  cen  lokali 
mieszkalnych mówiliśmy, że fakt zmniejszenia wielkości bonifikaty z 95% do 
90% i odłożenie tego w czasie do końca kwietnia spowoduje, że duża ilość ludzi 
zdecyduje  się  na  to  i  pierwsze  4  m-ce  tego  roku  były  rekordowe  pod  tym 
względem.  Przypomnę  także,  że  było  to  związane  z  tym,  że  jako  jedno  z 
niewielu  miast  w  Polsce  zdecydowaliśmy  się  na  wypłatę  zwaloryzowanych 
kaucji w wysokości 30% ich wartości,  dając jednocześnie ludziom szansę na 
procedurę sądową. Przed nami jest wielka operacja dot. przejęcia mieszkań od 
Wojewódzkiego Szpitala  dla  Nerwowo i  Psychicznie  Chorych.  Będziemy się 
starali te mieszkania sprzedawać zdecydowanie bardziej dogodnie, niż sprzedaje 
Urząd Marszałkowski.   

Naczelnik Wydz. MiG Piotr Żak – po 22 września br. wchodzi w życie nowela 
ustawy o gospodarce nieruchomościami. Jeden z zapisów tej nowelizacji mówi 
o tym, że Prezydent będzie mógł stosować bonifikatę, taką samą, jakiej udzielał 
do lokalu, który nabywany był przez dotychczasowego najemcę. Osoby, które 
złożyły  wnioski  do 1  maja  br.,  oprócz tego,  że  kupią  mieszkanie  za  5%,  to 
wykupią również grunt  pod tym mieszkaniem także za 5%. Całkowity koszt 
nabycia lokalu będzie niższy niż dotychczas. Osoby, które złożyły wnioski po 1 
maja br., a jest ich 7, kupią lokal z bonifikatą 90% i z taką samą bonifikatą 
również grunt. Koszty związane z nabyciem lokalu mieszkalnego w pierwszej i 
drugiej  wersji  będą  mniejsze.  Możemy  więc  powiedzieć,  że  mieszkania 
komunalne w Bolesławcu stanieją. 

radny Józef Burniak – osoby, które złożyły wnioski do 1 maja br., skorzystają z 
tego,  że bonifikata na grunt  będzie wynosiła 95%. To jest  457 osób. Osoby, 
które złożyły wnioski po 1 maja i które złożą je w przyszłości, nie skorzystają z 
tej  obniżki.  Tak  naprawdę  skorzystają  oni  z  bonifikaty  ze  100%  na  10% 
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płatności, ale gdyby obowiązywały stare przepisy mówiące o 95%, to osoby te 
skorzystałyby z 95%, a nie z 90%. W tym kontekście trudno mówić o obniżce. 

Prezydent Miasta Piotr Roman – wszystko byłoby prawdą, gdyby nie to, że od 1 
maja do 22 września  br.  obowiązywały już inne przepisy,  zgodne z uchwałą 
Rady Miasta Bolesławiec. Mówiły one o 90% bonifikacie na lokal mieszkalny i 
o braku bonifikaty w stosunku do gruntu przynależnego do lokalu mieszkalnego. 
W stosunku do tego okresu mieszkania, przy ich zakupie od Gminy Miejskiej, 
potanieją,  w  związku  z  tym,  że  każdy,  kto  złoży  wniosek  teraz  lub  złożył 
wniosek i jeszcze tego mieszkania nie kupił, zapłaci mniej w stosunku do tego, 
co miał zapłacić. 

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada w/w informację przyjęła 
do akceptującej wiadomości. 

Następnie  Prezydent  Miasta  wręczył  Pełnomocnikowi  ds.  Systemu 
Zarządzania Jakością  - Sekretarzowi Miasta – ozdobny Certyfikat ISO 9001. 
Sekretarz  Miasta  powiesił  Certyfikat  na  ścianie  w  Sali  Rajców  Ratusza. 
Przewodniczący  pogratulował  pracownikom  Urzędu  Miasta  osiągnięcia 
certyfikatu potwierdzającego stosowanie Systemu Zarządzania Jakością w pracy 
urzędu wg norm ISO.

5.2. Przewodniczącego Rady Miasta o ważniejszych działaniach podjętych 
w okresie międzysesyjnym.

Powyższą informację przedstawił Przewodniczący Rady Miasta, który:
 - przypomniał, że komisje odbyły swoje posiedzenia 31 sierpnia oraz 1,2 i 7 
września br.,
-  poinformował,  że  otrzymał  dwa  istotne  pisma.  Pierwsze  z  nich  to  pismo 
Zarządu Regionu Jeleniogórskiego NSZZ „Solidarność” z dnia 26 lipca 2004 r. 
Dotyczy ono ograniczenia handlu w dużych placówkach w niedzielę i święta. 
Pismo drugie,  z  dnia  19  sierpnia  2004 r.,  to  projekt  uchwały  Rady Powiatu 
Bolesławieckiego  w  sprawie  likwidacji  Samodzielnego  Publicznego  Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Bolesławcu. Oba pisma skierowane zostały na Komisje 
Stałe  Rady  Miasta  w  celu  wyrażenia  opinii.  Komisje  przyjęły  pisma  do 
wiadomości, nie wyrażając opinii.

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta w/w informację 
przyjęła do akceptującej wiadomości. 
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Ad 6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

Przewodniczący  Rady  Miasta  przypomniał,  że  zgodnie  z  §  40  Statutu 
Miasta  Bolesławiec  interpelacje,  zapytania  i  wnioski  radnych  winny  być 
składane na ręce Przewodniczącego Rady Miasta w formie pisemnej. 

Następnie głos zabrali:

6.1. radny Zdzisław Abramowicz
6.1.1.  wnioskuję  o  uporządkowanie  terenów  spacerowych  przy  ul. 
Jeleniogórskiej.

6.1.2.  wieża widokowa przy ul.  Piastów – wnioskuję o wykonanie  schodów, 
platformy widokowej.

6.1.3.  proszę  o  zwiększenie  ilości  kontenerów  na  śmieci  na  terenach 
spacerowych.

6.1.4. wnioskuję o częstsze czyszczenie kanału ściekowego przy ul. Willowej.

6.1.5. składam wniosek dot. utworzenia stałej ekspozycji muzealnej dot. historii 
Bolesławca.

ZAŁĄCZNIK NR 5

6.2. radny Józef Burniak
6.2.1.  Panie  Przewodniczący,  Wysoko  Rado,  Panie  Prezydencie.  Przy  ul. 
Bankowej  6d,  tutaj  interpeluję  w  imieniu  radnej  Ireny  Dul,  która  dziś  jest, 
niestety,  chora,  otrzymała  pomieszczenia  na  swoją  siedzibę  Organizacja 
Młodzieży Wszechpolskiej.  W tym skrzydle tego budynku znajdują się różne 
organizacje,  od  lewej  do  prawej  strony  sceny  politycznej  i  niebędące 
zaangażowane  politycznie.  Ta  współpraca  dotychczas  była  bardzo  zgodna, 
sympatyczna,  niestety,  dopóki  nie  było  tam  tej  Młodzieży  Wszechpolskiej. 
Młodzież  ta  zachowuje  się  skandalicznie,  ponieważ,  np.  zrywa  ogłoszenia  i 
informacje  wywieszane  u  sąsiadów  obok,  a  tymi  sąsiadami  obok  jest 
Ogólnopolskie Porozumienie Związków Zawodowych i Związek Bezrobotnych 
Powiatu Bolesławieckiego.  Ale jeszcze zrywanie plakatów czy informacji,  to 
jeszcze,  jeszcze.  Najgorsze  jest  to,  że  młodzież  ta  urządziła  sobie  spelunkę 
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pijacką  w  swoim  lokalu  i  po  głębszym  piwkowaniu  potrafi  sąsiadom  na 
klamkach zawieszać, np. ładne takie wiązanki, zrobione z puszek piwa, które 
zostało  skonsumowane  w  tym  lokalu.  Prosiłbym  o  przyjrzenie  się  temu 
tematowi. Każdy ma prawo do zrzeszania się i każdy ma prawo do lokali. Ja 
naprawdę nie patrzę, jaki obraz ideowy reprezentuje Młodzież Wszechpolska, 
tylko patrzę na, po prostu, naruszanie przez nią elementarnych zasad korzystania 
z najmowanego lokalu. Prosiłbym w związku z tym o interwencję. 

ZAŁĄCZNIK NR 6

6.3. radna Grażyna Zbieg
6.3.1. kiedy będzie remont dachu budynku przy ul. Fabrycznej 1c?
6.3.2. proszę o umieszczenie pojemników do segregacji śmieci w okolicy ulic 
Andersa, Żeromskiego. 

ZAŁĄCZNIK NR 7

6.4. radny Andrzej Czeczutka 
        radny Leszek Chudzik
        radny Eugeniusz Kowalski
6.4.1. ul. Żwirowa – kiedy będą rozpoczęte prace? Czy jest gotowy projekt?

6.4.2. mieszkańcy ul. Górskiej i Skalnej zwracają się z prośbą o interwencję w 
sprawie natężenia hałasu na trasie Bolesławiec – Zgorzelec. 

6.4.3. wnioskujemy o wpis drogi Zabobrze do WPI na 2005 r.  i  jednoczesne 
rozpoczęcie robót z początkiem 2005 r. (maj).

ZAŁĄCZNIK NR 8

6.5. radny Bolesław Nowak
6.5.1.  w  imieniu  mieszkańców  ul.  Staszica  składam  interpelację  w  sprawie 
zamontowania progów spowalniających na tej  ulicy.  Jest  ona bardzo długa i 
wąska.  Mimo  ograniczenia  prędkości  do  40  km/h  samochody  jeżdżą  z 
nadmierną szybkością, co stwarza wielkie niebezpieczeństwo dla mieszkańców 
tej dzielnicy. Wielkim problemem są jeżdżące tą ulicą samochody ciężarowe, 
które powodują liczne pęknięcia domów jednorodzinnych mających drewnianą 
konstrukcję  (tzw.  pruski  mur).  Proszę  Pana  Prezydenta  o  rozwiązanie  tego 
problemu u zarządcy drogi (droga powiatowa). 
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6.5.2.  sklep  „Biedronka”  przy  ul.  Mostowej  posiada  parking  samochodowy, 
który  jest  bardzo  zaniedbany.  Porozrzucane  są  tam  butelki  i  papiery.  Na 
chodniku i parkingu rosną chwasty. Nie ma tam jakiegokolwiek pojemnika na 
śmieci. W „Biedronce” tej często dokonują zakupów obcokrajowcy, dla których 
parking ten jest złą wizytówką naszego miasta. Proszę odpowiednie służby o 
zajęcie się tą sprawą. 

6.5.3. pojazdy samochodowe i ciągniki z przyczepą wywożące nieczystości z 
lagun z oczyszczalni ścieków wyjeżdżające bramą w kierunku ul. Kościuszki są 
niezabezpieczone  plandeką.  Przejeżdżając  przez  miasto  rozsiewają 
nieprzyjemny  zapach.  Pojazdy  te  należą  do  Przedsiębiorstwa  Wodociągów i 
Kanalizacji w Bolesławcu.

ZAŁĄCZNIK NR 9

6.6. radny Alojzy Skóra
6.6.1. wnioskuję, aby do projektu uchwały i zadania publicznego realizowanego 
przez Dolnośląski Zarząd Dróg Wojewódzkich (publicznych) we Wrocławiu w 
postaci remontu drogi wojewódzkiej nr 297 dołączyć modernizację drogi przy 
ul.  Kosiby  na  odcinku  równym  40  mb  i  uwzględnić  wielkość  pomocy 
finansowej w budżecie miasta 2004 i 2005 r. Zasadność mojego wniosku jest 
potwierdzona interpelacjami i notatką spisaną z dyrekcją i kierownictwem dróg 
wojewódzkich ( w marcu 2004 r.) a przedstawicielami naszego Urzędu. Proszę o 
przychylne załatwienie tego wniosku. 

ZAŁĄCZNIK NR 10

6.7. radny Leszek Chudzik
        radny Andrzej Czeczutka
        radny Eugeniusz Kowalski
6.7.1. na ul. Wróblewskiego na skrzyżowaniu z ul. Dolne Młyny i ul. Staszica 
brak  jest  wydzielonego pasa  jezdni  skrętu  w lewo.  Powoduje  to  blokowanie 
pojazdów jadących  na  wprost  i  w  prawo  na  tych  skrzyżowaniach.  Stawiam 
wniosek,  aby  wystąpić  do  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  o  poszerzenie  ul. 
Wróblewskiego na skrzyżowaniach z ulicami Dolne Młyny i Staszica o jeden 
pas ruchu umożliwiający jazdę w lewo, nie blokując ruchu na wprost i w lewo. 

6.7.2. na ul. Bławatkowej niedokończona jest budowa oświetlenia ulicy. Brakuje 
jednej  lampy.  Stawiam  wniosek  o  uzupełnienie  brakującego  oświetlenia  na 
końcu ulicy. 
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ZAŁĄCZNIK NR 11

6.8. radny Janusz Kozioł
6.8.1. wnioskuję o zwrócenie się do Komendy Powiatowej Policji w Bolesławcu 
o  uczestnictwo  dzielnicowych  w  czasie  dyżurów  pracowników  ADM  –  ów 
MZGM w Bolesławcu w poniedziałki w godz. 1500 – 1600.   Mieszkańcy będą 
mogli  przekazać,  załatwić  problemy,  które  z  różnych  względów  nie  chcą 
zgłaszać  bezpośrednio  na  Komendzie  Policji.  Dyżury  mające  charakter 
prewencyjny  pozwolą  załatwić  i  rozwiązać  wiele  spraw,  poprawią 
bezpieczeństwo  mieszkańców.  Takie  dyżury  można  rozszerzyć  również  na 
spółdzielnię mieszkaniową, TBS sp. z o.o. i innych zarządców.

6.8.2. wnioskuję, aby zwrócić się do Starostwa Powiatowego w Bolesławcu o 
oznakowanie pionowe i poziome przejścia dla pieszych przy ul. Grunwaldzkiej 
w Bolesławcu na wysokości  dawnego Powiatowego Urzędu Pracy i  zakładu 
tapicerskiego.  Stworzenie  i  oznakowanie  przejścia  dla  pieszych  jest  bowiem 
niezbędne w tym miejscu. Ze względu na duży ruch samochodowy mieszkańcy 
przebiegają  przez  jezdnię,  udając się  na targowisko przy ul.  Wesołej  oraz w 
kierunku dworca PKS. 
6.8.3. wnioskuję o wykonanie miejsca parkingowego wraz z odprowadzeniem 
wód opadowych na targowisku przy ul. Jeleniogórskiej od strony ul. Podgórnej 
wzdłuż ogrodzenia. Obecnie, nawet przy niewielkich opadach deszczu, tworzą 
się kałuże, błoto. Mieszkańcy przyjeżdżający na zakupy nie mogą „normalnie” 
zaparkować i dojść do miejsc targowych.
6.8.4.  wnioskuję,  aby  w  ramach  promocji  miasta  Bolesławiec,  oprócz 
przekazania  środków  finansowych,  zakupić  dla  klubów  sportowych  TOP 
Bolesławiec i  BKS Bolesławiec komplety strojów sportowych z logo Urzędu 
Miasta  Bolesławiec.  Udział  w  tym  przedsięwzięciu  można  zaproponować 
Starostwu Powiatowemu Bolesławiec.  Wówczas  promocja  objęłaby nie  tylko 
miasto, a cały powiat bolesławiecki. 

ZAŁĄCZNIK NR 12

6.9. radny Józef Pokładek
6.9.1.  zwracam  się  z  zapytaniem  do  Pana  Prezydenta  dot.  wykonania 
sygnalizacji  świetlnej  przy  bramie  szpitala  na  ul.  Tysiąclecia.  Początek  roku 
szkolnego spowodował, że większość dzieci przechodzi przez to przejście dla 
pieszych. Bezpieczeństwo tych dzieci jest najważniejsze. 
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ZAŁĄCZNIK NR 13

6.10. radny Jarosław Kowalski
6.10.1. osoby handlujące przy cmentarzu na ul. Śluzowej pytają czy możliwe 
byłoby  przesunięcie  przystanku  MZK  trochę  niżej?  Zatrzymujące  się  tam 
autobusy  oraz  samochody  handlujących  tam  osób  znacznie  utrudniają  ruch 
drogowy, często doprowadzając do kłótni i sprzeczek. Dodam, że przesunięcie 
przystanku nie pociągnie za sobą żadnych kosztów, a nawet znacznie poprawi 
wygodę wysiadających pasażerów (wybrukowane podłoże). 

6.10.2.  dot.  nakazu  opuszczenia  mieszkania  z  powodu  niepłacenia  czynszu 
(pośrednio nie z własnej winy) przez p. Zbigniewa Świcę, zam. przy ul. Żwirki i 
Wigury 17/21 na rzecz MZGM. Pan Zbigniew deklaruje spłatę zadłużenia ( w 
ratach). Na dowód przedstawia zaświadczenie o zatrudnieniu oraz rozwiązanie 
sytuacji prawnej, która spowodowała to zadłużenie. Dodam, że Pan Zbigniew 
sam wychowuje nastoletniego syna i prosi o przychylenie się do jego prośby. 

6.10.3. w budżecie miasta na 2004 r. zapisane jest zadanie:
-  wykonanie  projektów  budowlanych  wraz  z  kosztorysami  inwestorskimi 
modernizacji zaplecz zabudowy staromiejskiej, m.in. Karpecka – 1-go Maja – 
Rynek, Karpecka – Pl. Zamkowy – Prusa. 
Zwrócili się do mnie mieszkańcy, którzy chcieliby uczestniczyć w pracach nad 
koncepcją  modernizacji  wymienionych  podwórek.  Czy  byłoby  to  możliwe? 
Dodam, że niedawno przedstawiciele mieszkańców zaplecza Rynek – Teatralna 
– Daszyńskiego uczestniczyli w pracach takiego zespołu, za co składają na ręce 
Pana Prezydenta podziękowania dla Dyrektora MZGM p. Leszka Kutryby oraz 
p. Piotra Wocha. 

6.10.4. wnioskuję o powołanie formalnego zespołu ds. opracowania przepisów 
prawa miejscowego. Zespół ten złożony np. z przedstawicieli gminy, prawnika, 
policji,  zarządców  MZGM,  TBS  i  innych,  mógłby  opracować  dokument, 
program, który w jasny i przejrzysty sposób określałby procedury działania w 
sytuacjach nagminnego zakłócania ciszy nocnej, dewastacji mienia, czy nawet 
gróźb na zdrowie czy życie. W chwili obecnej „poszkodowani” nie wiedzą, do 
kogo  się  zwrócić  ze  swoimi  problemami.  Boją  się  zwrócić  komuś  uwagę, 
ponieważ mogą zostać zastraszeni. Taki dokument, np. „bezpieczny dom” i jego 
egzekwowanie mógłby uzdrowić obecną sytuację.  Zapewnienie mieszkańcom 
bezpiecznego  życia  jest  sprawą  szczególnie  ważną  dla  należytego 
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funkcjonowania  życia  społecznego.  Sadzę,  że  odpowiednim  narzędziem  do 
poprawy omawianej sytuacji byłoby powołanie straży miejskiej. 

ZAŁĄCZNIK NR 14

radna  Grażyna  Zbieg –  chcę  się  odnieść  do  interpelacji  dot.  przesunięcia 
przystanku przy cmentarzu na ul. Śluzowej. Ja bym tego przystanku jednak nie 
oddalała ze względu na ludzi niepełnosprawnych i starszych, którzy na cmentarz 
przyjeżdżają autobusami. 

Przewodniczący Rady ogłosił 20  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Ad 7. Projekty uchwał.

7.1. o zmianie uchwały Nr XV/153/03 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 29 
grudnia  203  r.  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2004 – 2008, zmienionej 
uchwałą Nr XVIII/183/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 31 marca 
2004 r.,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada Miasta,  na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  17  głosami  „za”  (2  radnych  nie  brało  udziału  w 
głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

W dyskusji udział wzięli:

1) radny Jan Paździora,
2) radny Eugeniusz Kowalski,
3) radny Jarosław Kowalski.

Odpowiedzi udzieliła Naczelnik Wydz. ZI Kazimiera Popławska.

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę o zmianie uchwały Nr XV/153/03 Rady 
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Miasta Bolesławiec z dnia 29 grudnia 203 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego 
Programu  Inwestycyjnego  dla  Miasta  Bolesławiec  na  lata  2004  –  2008, 
zmienionej uchwałą Nr XVIII/183/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 31 marca 
2004 r.

UCHWAŁA NR XXIII/223/04 – zał. nr 15

7.2. o zmianie uchwały Nr XVI/163/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 28 
stycznia 2004 r., w sprawie szczegółowych zasad oraz trybu udzielania i 
rozliczania  dotacji  przedmiotowych  (t.j.  –  Obwieszczenie 
Przewodniczącego Rady Miasta Bolesławiec z dnia 16 czerwca 2004 r.),

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału  w 
głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  o  zmianie  uchwały  Nr  XVI/163/04 
Rady Miasta Bolesławiec z dnia 28 stycznia 2004 r., w sprawie szczegółowych 
zasad  oraz  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  przedmiotowych  (t.j.  – 
Obwieszczenie Przewodniczącego Rady Miasta Bolesławiec z dnia 16 czerwca 
2004 r.).

UCHWAŁA NR XXIII/224/04 – zał. nr 16

7.3. w sprawie zmian w budżecie miasta na 2004 r.,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Do powyższego projektu uchwały Prezydent Miasta wniósł autopoprawkę, 
którą radni otrzymali przed sesją.

Powyższy projekt uchwały zreferowała Skarbnik Miasta Bożena Szymczak. 

 W dyskusji udział wzięli:
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1) radny Józef Burniak,
2) radny Hubert Prabucki,
3) radny Jan Paździora.

Wyjaśnień udzielił Prezydent Miasta Piotr Roman. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
zmian w budżecie miasta na 2004 r. wraz z wniesioną autopoprawką Prezydenta 
Miasta. 

 UCHWAŁA NR XXIII/225/04 – zał. nr 17

7.4.  o  wyrażeniu  woli  pomocy  finansowej  Województwu Dolnośląskiemu 
przy remoncie drogi wojewódzkiej nr 297 w mieście Bolesławiec,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada Miasta,  na wniosek radnego Stanisława Szypulskiego,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

W dyskusji udział wziął radny Alojzy Skóra. 

Odpowiedzi udzielił Prezydent Miasta Piotr Roman. 

Rada  Miasta  jednogłośnie,  tj.  19  głosami  „za”,  podjęła  uchwałę  o 
wyrażeniu  woli  pomocy  finansowej  Województwu  Dolnośląskiemu  przy 
remoncie drogi wojewódzkiej nr 297 w mieście Bolesławiec. 

 UCHWAŁA NR XXIII/226/04 – zał. nr 18

7.5. w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej 
w Bolesławcu,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 
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Rada Miasta,  na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko,  postanowiła 
większością głosów, tj.  18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”, 
odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Naczelnik  Wydz.  SP  Krystyna  Boratyńska  wniosła  autopoprawkę 
Prezydenta Miasta do powyższego projektu uchwały, która polega na zamianie 
w §  7  pkt  2  „Środowiskowy Dom Samopomocy”  na  „Środowiskowe Domy 
Samopomocy”. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Bolesławcu wraz 
z wniesioną autopoprawką. 

 UCHWAŁA NR XXIII/227/04 – zał. nr 19

7.6.  w  sprawie  zasad  udzielania  stypendiów  za  wyniki  w  nauce  i  inne 
osiągnięcia  dla  uczniów  szkół  podstawowych  i  gimnazjalnych,  dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Bolesławiec,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
zasad udzielania stypendiów za wyniki w nauce i inne osiągnięcia dla uczniów 
szkół podstawowych i gimnazjalnych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Miejska Bolesławiec.

 UCHWAŁA NR XXIII/228/04 – zał. nr 20

7.7. w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Domu Dziennego Pobytu w Bolesławcu,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 
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Do powyższego projektu uchwały Prezydent Miasta wniósł autopoprawkę, 
którą radni otrzymali przed sesją.

Rada Miasta, na wniosek radnej Grażyny Zbieg, postanowiła jednogłośnie, 
tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

W dyskusji udział wzięli:

1) radny Zdzisław Abramowicz,
2) radny Hubert Prabucki.
Odpowiedzi  udzieliła  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w 
Bolesławcu Małgorzata Dłużyk – Dienstbier. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w  Domu  Dziennego  Pobytu  w  Bolesławcu  wraz  z  wniesioną  autopoprawką 
Prezydenta Miasta. 

Radny Józef Burniak poprosił, aby radni otrzymali uchwałę w komplecie. 

Na  wniosek  radnego  Zdzisława  Abramowicza  Rada  Miasta  dokonała 
reasumpcji  głosowania,  podejmując  większością  głosów,  tj.  18  głosów „za”, 
przy 1 głosie  „wstrzymującym się”,  uchwałę w sprawie ustalenia  organizacji 
oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Domu Dziennego 
Pobytu w Bolesławcu wraz z wniesioną autopoprawką Prezydenta Miasta. 

UCHWAŁA NR XXIII/229/04 – zał. nr 21

7.8.    w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia   
odpłatności  za  pobyt  w  Środowiskowym  Domu  Samopomocy  w 
Bolesławcu,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Do powyższego projektu uchwały Prezydent Miasta wniósł autopoprawkę, 
którą radni otrzymali przed sesją.

Rada Miasta,  na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  głosami  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału  w 
głosowaniu), odstąpić od referowania projektu uchwały. 
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Radny Józef Burniak poprosił, aby radni otrzymali uchwałę w komplecie.

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w  Środowiskowym  Domu  Samopomocy  w  Bolesławcu  wraz  z  wniesioną 
autopoprawką Prezydenta Miasta. 

UCHWAŁA NR XXIII/230/04 – zał. nr 22

7.9. w sprawie ustalenia organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w Drugim Środowiskowym Domu Samopomocy 
dla Osób Dorosłych Upośledzonych Umysłowo w Bolesławcu,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Do powyższego projektu uchwały Prezydent Miasta wniósł autopoprawkę, 
którą radni otrzymali przed sesją.

Powyższy  projekt  uchwały  zreferowała  Naczelnik  Wydz.  SP Krystyna 
Boratyńska. 

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie ustalenia organizacji oraz 
szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  Drugim 
Środowiskowym  Domu  Samopomocy  dla  Osób  Dorosłych  Upośledzonych 
Umysłowo w Bolesławcu wraz z wniesioną autopoprawką Prezydenta Miasta. 

UCHWAŁA NR XXIII/231/04 – zał. nr 23

7.10.  w  sprawie  przyznawania  i  zasad  zwrotu  zasiłków  celowych  i 
okresowych,  pomocy  rzeczowej  oraz  zasiłków  na  ekonomiczne 
usamodzielnienie,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Andrzeja  Czeczutki,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 
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W dyskusji udział wzięli:

radny  Hubert  Prabucki –  na  posiedzeniu  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Sportu 
została wniesiona poprawka w § 2 pkt 2, ppkt a „do 20% kwoty poniesionych 
wydatków,  jeżeli  dochód  oscyluje  w  granicach  101%  -  120%  kryterium 
dochodowego określonego art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej”. Czy ta 
poprawka została uwzględniona?

Naczelnik Wydz. SP Krystyna Boratyńska – tak, jest uwzględniona.

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
przyznawania  i  zasad  zwrotu  zasiłków  celowych  i  okresowych,  pomocy 
rzeczowej oraz zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie.

UCHWAŁA NR XXIII/232/04 – zał. nr 24

7.11.  w  sprawie  zasad  i  warunków  zwrotu  wydatków  za  świadczenia  z 
pomocy społecznej udzielanej uczniom,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada Miasta,  na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
zasad  i  warunków  zwrotu  wydatków  za  świadczenia  z  pomocy  społecznej 
udzielanej uczniom.

UCHWAŁA NR XXIII/233/04 – zał. nr 25

Przewodniczący Rady ogłosił 10  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

7.12.  w  sprawie  określenia  zasad  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi 
opiekuńcze  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania,
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Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Andrzeja  Czeczutki,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
określenia  zasad  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  od opłat, 
jak również trybu ich pobierania.
 

UCHWAŁA NR XXIII/234/04 – zał. nr 26

7.13. w sprawie poręczenia kredytu udzielanego przez Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie dla Zakładu 
Energetyki  Cieplnej  Spółka  z  o.o.  przez  ustanowienie  zastawu 
rejestrowego na udziałach Gminy Miejskiej  w Zakładzie  Energetyki 
Cieplnej Sp. z o.o. w Bolesławcu, 

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Do powyższego projektu uchwały Prezydent Miasta wniósł autopoprawkę, 
którą radni otrzymali przed sesją.

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

W dyskusji udział wzięli:

1) radny Hubert Prabucki,
2) radny Józef Burniak,
3) radny Stanisław Szypulski.

Odpowiedzi udzielili:

1) Naczelnik Wydz. KO Grażyna Strzyżewska,
2) Prezes ZEC Wiesław Ogrodnik.
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Rada Miasta jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, podjęła uchwałę w sprawie 
poręczenia kredytu udzielanego przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Warszawie dla Zakładu Energetyki Cieplnej Spółka z 
o.o. przez ustanowienie zastawu rejestrowego na udziałach Gminy Miejskiej w 
Zakładzie Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Bolesławcu.

UCHWAŁA NR XXIII/235/04 – zał. nr 27

7.14.  w  sprawie  udzielania  bonifikaty  od  ceny  sprzedaży  nieruchomości 
gruntowych  zabudowanych  na  cele  mieszkaniowe,  stanowiących 
własność  Gminy  Miejskiej  Bolesławiec  na  rzecz  spółdzielni 
mieszkaniowych,  będących  użytkownikami  wieczystymi 
nieruchomości,

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Pokładka,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 głosami „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

W dyskusji udział wziął radny Józef Pokładek.

Rada Miasta większością głosów, tj.  18 głosami „za” (1 radny nie brał 
udziału  w głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w sprawie  udzielania  bonifikaty  od 
ceny  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  zabudowanych  na  cele 
mieszkaniowe, stanowiących własność Gminy Miejskiej Bolesławiec na rzecz 
spółdzielni  mieszkaniowych,  będących  użytkownikami  wieczystymi 
nieruchomości.

Następnie głos zabrał Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej „Bolesławianka” 
Piotr Hetel, dziękując radnym za podjęcie uchwały.

UCHWAŁA NR XXIII/236/04 – zał. nr 28

7.15.    w  sprawie  przekazania  w  drodze  darowizny  Powiatowi   
Bolesławieckiemu nieruchomości gruntowej zabudowanej,
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Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada  Miasta,  na  wniosek  radnego  Józefa  Burniaka,  postanowiła 
większością  głosów,  tj.  18  „za”  (1  radny  nie  brał  udziału  w  głosowaniu), 
odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Rada  Miasta  większością  głosów,  tj.  13  głosami  „za”,  przy  5  głosach 
„wstrzymujących  się”,  podjęła  uchwałę  w  sprawie  przekazania  w  drodze 
darowizny  Powiatowi  Bolesławieckiemu  nieruchomości  gruntowej 
zabudowanej.

UCHWAŁA NR XXIII/237/04 – zał. nr 29

7.16. w sprawie zasad używania herbu, barw Gminy oraz insygniów władz 
miasta.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  radni  otrzymali  w  terminie 
regulaminowym. 

Rada Miasta,  na wniosek radnego Stanisława Andrusieczko,  postanowiła 
jednogłośnie, tj. 19 „za”, odstąpić od referowania projektu uchwały. 

Sekretarz Miasta Jerzy Zieliński   -  proszę Państwa, aby w § 1 pkt 1 ppkt 5 
zmienić zapis „w budynkach i wnętrzach” na „na budynkach i w ich wnętrzach”. 

Rada Miasta większością głosów, tj. 17 głosami „za” (2 radnych nie brało 
udziału w głosowaniu), podjęła uchwałę w sprawie zasad używania herbu, barw 
Gminy oraz insygniów władz miasta.

UCHWAŁA NR XXIII/238/04 – zał. nr 30

Następnie  głos  zabrał  Zastępca  Naczelnika  Wydziału  Historyczno  – 
Memorialnego Ambasady Federacji Rosyjskiej Aleksy Fomiczew, który wyraził 
słowa  uznania  za  uporządkowanie  cmentarza  w  Bolesławcu,  na  którym 
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spoczywają żołnierze radzieccy. Wyraził także podziękowanie za współczucie 
okazane ofiarom tragedii w Biesłanie. 

Ad 8. Sprawy organizacyjne. 

8.1. informacje bieżące dla Rady Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że:
- kolejna sesja Rady Miasta Bolesławiec odbędzie się 29 września br.,
- radny Stanisław Szypulski zwrócił się z prośbą o dostarczanie kompletnych 
materiałów na sesję.

W dalszej części sesji głos zabrał Prezes Telewizji „Azart – Sat” Leszek 
Burchardt,  który  ustosunkował  się  do  licznych  interpelacji  radnych  dot. 
rozbudowy  sieci  telewizji  kablowej.  Poinformował  radnych,  że  obecnie 
rozbudowa sieci telewizji  kablowej nie jest  możliwa ze względu na wysokie 
opłaty za dzierżawę studzienek kanalizacyjnych od Telekomunikacji Polskiej. 

Ad 9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

Prezydent Miasta Piotr Roman

6.1.1.  dot.  uporządkowania  terenów  spacerowych  przy  ul.  Jeleniogórskiej – 
rozmawialiśmy  już  z  radnym  Abramowiczem,  będziemy  sprawę  wyjaśniać. 
Trzeba  będzie  podjąć  kilka  działań.  Po  pierwsze  teren  ten  uporządkować. 
Państwo  wiecie,  że  mamy  w  Bolesławcu  kilka  „czarnych  punktów”,  które 
stanowią miejsca stałego wywożenia odpadów. Nie ma w tej chwili mądrego 
rozwiązania  na  to,  aby  zapobiegać  powstawaniu  „dzikich”  wysypisk. 
Przypomnę, że w tym roku wydaliśmy już ok. 30 tys. zł na likwidacje takich 
wysypisk. Sprawdzimy to i zajmiemy się tym problemem. 

6.1.2. dot. wieży widokowej – trzeba będzie nagłośnić tę sprawę i sprawdzić, czy 
znajdą  się  osoby  zainteresowane  wydzierżawieniem,  wyremontowaniem  tej 
wieży. Aby miała ona charakter widokowy, należałoby przyciąć drzewa, które 
rosną  wokół  niej.  Jeżeli  znajdzie  się  ktoś,  kto  będzie  dawał  gwarancję 
właściwego  wykonania  tych  prac,  to  ja  oczekuję  propozycji.  Trzeba  się 
zastanowić, jak to odtworzyć, ale oczywiście tak, żeby ta osoba miała w tym 
jakiś interes. 
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6.1.3.  dot.  kontenerów na  terenach  spacerowych  –  były  próby umieszczania 
kontenerów w takich  miejscach,  które  nie  są  pod  bezpośrednim nadzorem i 
kontenery te są dewastowane. Myślę, że jest to temat na posiedzenia komisji. 
Będziemy  rozmawiać  o  konieczności  postawienia  kontenerów  jako  próbę 
sprowokowania ludzi do tego, aby nie wyrzucali śmieci w różnych miejscach. 
Potrzebna jest ogromna akcja edukacyjna. Nie wiem, czy to pokolenie jest w 
stanie zmienić swoje nawyki i zachowania.

6.1.4.  dot.  kanału ściekowego przy ul.  Willowej – otrzymaliśmy pismo w tej 
sprawie. Polecenia są już wydane. Kanał ten będzie oczyszczany. Do tej pory 
rzeczywiście  było  tak,  że  Pan  Kostulski  społecznie  zajmował  się  jego 
oczyszczaniem. Trzeba zacząć to robić siłami Urzędu Miasta. 

6.1.5.  dot.  ekspozycji  muzealnej  na  temat  historii  Bolesławca –  nie  jestem 
zadowolony z tego, w jaki sposób są eksponowane niektóre rzeczy oraz z tego, 
że nie ma stałej ekspozycji dot. Bolesławca. Muzeum jest troszkę „skostniałe”. 
W okresie, w którym Pani Zbroja pełniła obowiązki dyrektora muzeum, okazało 
się, że da się zrobić pewne rzeczy, których do tej pory zrobić się nie dawało. 
Takim  pomysłem  było  otworzenie  drzwi  muzeum  z  tyłu  ul.  Mickiewicza  i 
wykorzystanie  zielonego  terenu  do  ekspozycji  prac  i  wernisażu.  Wcześniej 
mówiono nam, że tych drzwi otworzyć się nie da. Muzeum słabo promuje swój 
produkt. Po powrocie Pani Bober będziemy o tym rozmawiać. Chodzi o nadanie 
pracy  muzeum  większego  dynamizmu,  promocji  i  większego  otwarcia  na 
mieszkańców. Zgadzam się z radnym Abramowiczem, że taka stała ekspozycja 
na temat historii miasta powinna być. Pojawił się także całkiem nowy pomysł. 
Polega on na dobudowaniu szklanego pawilonu od strony ul. Głowackiego wraz 
z rezygnacją z budynku przy ul. Kutuzowa. Dzisiaj nie chciałbym na ten temat 
dyskutować,  tylko  sygnalizuję,  że  taki  pomysł  się  pojawił.  Trzeba  będzie 
uwzględnić  także  to,  że  obiekt  BOK-u  zawiera  przestrzenie,  które  można 
zapełnić wystawami. Ważne jest również to, że w przypadku muzeum, moim 
zdaniem,  konieczne  jest  zintensyfikowanie  prac  dot.  dokumentacji  historii 
najnowszej. 

6.2.1.  dot.  Organizacji  Młodzieży Wszechpolskiej – Pan radny powiedział,  że 
wynajęto pomieszczenia Organizacji Młodzieży Wszechpolskiej, która uczyniła 
z tego spelunkę pijacką. To nie jest tak. Pomieszczenia są wynajmowane Lidze 
Polskich  Rodzin.  Jest  to  pierwszy  sygnał,  który  otrzymałem.  Sprawdzę,  na 
jakich zasadach Organizacja Młodzieży Wszechpolskiej korzysta z tego obiektu. 
Z  tego,  co  wiem,  to  jest  to  młodzieżowa  „przybudówka”  do  Ligi  Polskich 
Rodzin.  Bardzo  aktywna,  ponieważ  w  tym  roku  widzieliście  Państwo  kilka 
spektakularnych  wydarzeń,  m.in.  demonstracja  pod  starym  teatrem  przed 
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konferencją  poświęconą  pamięci  ks.  Sauera  czy  umieszczenie  dużej  ilości 
plakatów  związanych  z  odpowiedzią  na  próby  plakatowania  miasta  przez 
obywateli niemieckich. Jest tu także radny z Ligi Polskich Rodzin. Prosiłbym 
radnego Chudzika, aby tą sprawą również się zajął. Prosiłbym o porozmawianie 
z tymi ludźmi, bo chyba tak trzeba z młodzieżą postępować. Na pewno nie jest 
to zła młodzież, tylko potrzebuje pewnego nadzoru. 

6.4.1. dot. ul. Żwirowej – projekt jest. W przypadku ul. Żwirowej koszt budowy, 
modernizacji  czy  remontu  tej  drogi  wyniesie  412  tys.  zł.  To  jest  dużo. 
Oczywiście decydować będziecie Państwo radni przy projekcie budżetu, czy jest 
to droga, która powinna być wykonana w pierwszej kolejności.  Pisaliśmy do 
Generalnej  Dyrekcji  Dróg,  odpowiedzi  są  negatywne.  Myślę,  że  trzeba  to 
przyjąć  do  wiadomości,  niekoniecznie  się  z  tym  zgadzając.  Jest  motywacja 
Generalnej  Dyrekcji  Dróg polegająca  na tym, że ruszyła  budowa autostrady. 
Trudno odpowiedzieć czy ona się skończy w ciągu 2 lat. Z tego, co wiem, UE 
pilnuje  terminowości  wykorzystania  środków  na  ten  cel.  W  przypadku 
Bolesławca oznacza to rewolucyjne zmiany, które nastąpią po 2006 r. 

6.4.3. dot. wpisu do WPI na 2005 r. drogi Zabobrze – do WPI taki wniosek jest 
zgłoszony. Opiewa on na kwotę prawie 6 mln zł. Odbyło się posiedzenie zespołu 
oceniającego WPI. Myślę, że wniosek ma szansę znalezienia się w WPI, ale czy 
uzyska on możliwość realizacji w 2005 r., to powiem szczerze, że wątpię, ze 
względu  na  bardzo  duży  koszt.  Pan  Prezydent  Stasik  skonsultował  z 
kompetentnymi  osobami,  aby  projekt  modernizacji  ul.  Zabobrze  zgłosić  do 
funduszy strukturalnych jako drogę alternatywną do drogi  nr 4.  Powiedziano 
nam,  że  taki  wniosek  miałby  szanse,  aby  uzyskać  dofinansowanie.  Trudno 
powiedzieć, na ile jest to pewne. Będziemy starali się, aby ten wniosek znalazł 
dofinansowanie.  Jeżeli  nie,  to  Panowie  radni,  którzy  o  to  wnioskują,  będą 
musieli zastanowić się, skąd wziąć te 6 mln zł.

6.5.1.  dot.  progów spowalniających  na  ul.  Staszica  –  temat  ten  pojawia  się 
prawie na każdej sesji. Prosiłbym o zadawanie innych pytań. Jest wiele takich 
miejsc,  w których progów nie  powinno  się  montować,  przynajmniej  tych  w 
postaci „leżących policjantów”. Chodzi tutaj o zamontowanie różnego rodzaju 
szykan, meandrów, które spowodują zmniejszenie prędkości. Na to jest kilka, 
jeśli  nie  kilkanaście,  sposobów.  W  wielu  miastach  europejskich  są  takie 
rozwiązania,  które  w  inny  sposób  wymuszają  na  kierowcach  konieczność 
zwolnienia  i  uniemożliwiają  rozwinięcie  prędkości.  Pan  Prezydent  Stasik  ze 
służbami  komunalnymi  podjęli  się  takiego  eksperymentu.  On  jeszcze  trwa. 
Ludzie  muszą  do  pewnych  spraw  przywyknąć.  Trzeba  też  pamiętać,  że  ul. 
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Staszica jest ulicą, po której jeżdżą autobusy, która ma charakter powiatowy i 
dość duże natężenie ruchu. Oczywiście wniosek przekażemy komisji. 

6.6.1.  dot.  remontu  drogi  przy  ul.  Kosiby -  projekt  dot.  modernizacji  ul. 
Garncarskiej  był  przedmiotem  trudnych  dyskusji.  Samo  ustalanie  tekstu 
porozumienia zajęło dużo czasu. Prosiłbym Państwa, aby nie wnosić do niego 
już  żadnych  poprawek,  ponieważ  znowu  będziemy  przeprowadzać 
wielomiesięczne  dyskusje  z  Dolnośląskim  Zarządem  Dróg  Wojewódzkich. 
Załatwmy najpierw sprawę ul. Garncarskiej. Zobowiązuję się, że w najbliższym 
czasie zaproszę do nas Wicemarszałka Szymona Pacyniaka, który odpowiada za 
stan dróg. Pokażemy mu m.in. ul. Kosiby i zaproponujemy, aby umieścić ją w 
przyszłorocznym budżecie. 

6.7.1.  dot.  skrzyżowania  ulic  Dolne  Młyny,  Staszica,  Wróblewskiego – 
problemem może być argumentacja Generalnej Dyrekcji Dróg, że za dwa lata 
natężenie ruchu na obwodnicy Bolesławca radykalnie spadnie. Jednak zawsze 
można z takim wnioskiem wystąpić. 

6.8.1. dot. uczestnictwa dzielnicowych w dyżurach pracowników ADM – myślę, 
że  ten  wniosek  należałoby  rozwinąć.  Jest  on  skierowany  do  komisji,  która 
powinna określić nasze oczekiwania wobec dzielnicowych. Ja się przyznam, że 
do  tej  pory  nie  znam  swojego  dzielnicowego,  a  chyba  jako  mieszkaniec 
powinienem  go  znać.  Kiedyś,  kiedy  policja  podlegała  kontroli  społecznej, 
próbowaliśmy  tego  typu  działań.  Zostały  one  zapoczątkowane  i  utknęły  w 
martwym punkcie. Jest to temat do dyskusji. 

6.8.2. dot. oznakowania pionowego i poziomego przy ul. Grunwaldzkiej, 
6.9.1. dot. sygnalizacji świetlnej przy ul. Tysiąclecia - przedstawimy ten pomysł 
władzy powiatowej i zastanowimy się nad tym. W tym roku powinno zostać 
zrealizowane  oświetlenie  przy  ul.  Tysiąclecia,  więc  będzie  już  pewne 
doświadczenie.  Mamy kilka takich wniosków. Dotyczą one m.in.  ul.  Wojska 
Polskiego.

6.8.4. dot. strojów sportowych z logo UM – część strojów udało nam się zdobyć 
nieodpłatnie,  w  formie  rekompensaty  za  pomoc  dla  zakładu  CONCORDIA 
(wówczas  SALTEX),  która  wynikała  z  naszej  uchwały  dot.  zwolnienia  z 
podatku w pierwszym okresie rozruchowym. Myślę, że bez tej pomocy firma ta 
nie  zainwestowałaby w Bolesławcu.  Jest  to  dobry pomysł,  opierający  się  na 
promocji. 

6.10.1. dot. przesunięcia przystanku przy cmentarzu na ul. Śluzowej – rozumiem 
stanowisko osoby, która przyszła do Pana radnego i zaproponowała przesunięcie 
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przystanku w dół od bramy wejściowej na cmentarz. Z tego, co pamiętam, to ten 
pan  ma  swoje  stoisko  w  tym  właśnie  miejscu.  Czy  to  jest  więc  problem 
związany z przystankiem, czy jest to problem tego pana? Wielokrotnie starałem 
się  tym  ludziom  pomagać  w  trudnych  momentach.  Nastąpił  kompromis 
polegający  na  wydzieleniu  8  miejsc  do  handlowania,  ale  pojawiają  się  inne 
problemy. Kupcy ci proszą m.in. o obniżenie opłaty targowej. Trzeba będzie się 
zastanowić nad kompleksowym rozwiązaniem. Pan Prezydent Stasik miał się 
spotkać  z  tymi  osobami.  Można  się  zastanowić  także  nad  wykorzystaniem 
przestrzeni pomiędzy ścianą cmentarza, a w zasadzie sklepu przy ul. Śluzowej, a 
zakładem kamieniarskim Pana Niżnika.  Jest  to  temat do dyskusji.  Jednak na 
wniosek przesunięcia  przystanku się  nie  zgodzę.  Można natomiast  rozważyć 
pomysł,  aby umożliwiać  ludziom wysiadanie  jak  najbliżej  bramy cmentarza, 
przecież  te  stoiska  wcale  nie  muszą  być  w  miejscu,  gdzie  zatrzymuje  się 
autobus. 

6.10.4.  dot.  przepisów  prawa  miejscowego  –  nie  bardzo  wiem  o  co  Panu 
radnemu  chodzi.  Jeśli  chodzi  o  komplet  prawa  miejscowego,  to  on  jest. 
Rozumiem,  że  chodziłoby  o  stworzenie  „podręcznika”,  który  należałoby 
przekazać  mieszkańcom.  To  już  było  robione  kilkakrotnie  w  poprzednich 
kadencjach.  Skutkuje  to  chyba  tylko  zwiększeniem  wiedzy  mieszkańców, 
ponieważ  żadnych  zauważalnych  efektów  w  postaci  poprawy  przestrzegania 
tych przepisów, nie zauważyłem. Możemy to jednak ponowić. Myślę, że na sesji 
29 września br., poza informacją o wykonaniu budżetu za I półrocze, będziemy 
dyskutowali o straży miejskiej. Dziękuję za przykładowe pokazanie problemu, z 
którym ani policja, ani służby, które w mieście funkcjonują, poradzić sobie nie 
mogą. Nie oznacza to jednak, że straż miejska będzie antidotum na wszystko. 
Przepisy prawa są, tylko brakuje skutecznych narzędzi do jego egzekucji. 

Z-ca Prezydenta Miasta Karol Stasik 

6.10.3. dot. zaplecz zabudowy staromiejskiej – mieszkańcy mogą uczestniczyć w 
pracach nad koncepcją modernizacji podwórek. Projektant, w momencie kiedy 
przystępuje  do  projektowania,  zawsze  robi  spotkania.  Nigdy  natomiast  nie 
dogodzi się wszystkim. W związku z tym jest to pewien kompromis i na razie 
udaje nam się realizować. Jeżeli Pan radny chciałby w tym uczestniczyć, to nie 
ma sprawy, będzie Pan zapraszany na konsultacje. 

6.10.2.  dot.  sprawy p.  Zbigniewa Świcy  – to  jest  sprawa indywidualna.  Nad 
sytuacją ludzi zawsze zastanawiamy się „z pochylonym czołem”. Najczęściej 
jest tak, że ludzie starają się swoje problemy włożyć na barki funkcjonariuszy 
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miasta.  My  szczegółowo  badamy  każdą  sprawę.  W  przypadku  tego  pana 
zamierzamy te zaległości rozłożyć na raty, ponieważ jest to zasadne. Otrzymał 
on takie zapewnienie, pod warunkiem, że szczegółowo wszystko uzasadni. 

6.10.4. dot. przepisów prawa miejscowego –  osobiście angażowałem się w to, 
aby przed egzekwowaniem czystości wysyłać do mieszkańców uchwałę. Skutek 
żaden. W każdej sytuacji człowiek mówi, że nie zna przepisów prawa, chociaż 
było  to  ogłaszane,  publikowane.  Będziemy to  kontynuować.  Jeżeli  chodzi  o 
straż miejską, to uważam, że musimy mieć takiego egzekutora. 

6.9.1.  dot.  sygnalizacji  świetlnej  przy  ul.  Tysiąclecia  –  do  17  września  br. 
zostanie to zrealizowane. 

6.8.3.  dot.  miejsca  parkingowego  przy  targowisku  na  ul.  Jeleniogórskiej – 
dokonamy wizji lokalnej i wówczas podejmiemy decyzję. Kiedyś zamierzaliśmy 
robić tam parking, ale zawsze brakuje środków. Jeśli Państwo radni zadecydują, 
że jest taka potrzeba, to Wydział KO taki wniosek przedstawi. 

6.5.2.  –  dot.  sklepu  „Biedronka”  przy  ul.  Mostowej  –  zwrócimy  się  do 
„Biedronki” o uporządkowanie terenu i  zamontowanie koszy. Takie działania 
już stosowaliśmy w stosunku do „Biedronki” zlokalizowanej przy ul. Willowej. 
Udało się to załatwić. 

6.7.2.  dot.  uzupełnienia  oświetlenia  przy  ul.  Bławatkowej  –  dokonamy wizji 
lokalnej  i  sprawdzimy tę  sytuację.  Jeśli  okaże  się,  że  rzeczywiście  jest  taka 
potrzeba, to uzupełnimy to oświetlenie. W zależności od tego, czy jest tam słup, 
to będzie to remont lub inwestycja. Trzeba liczyć się z tym, że jeżeli nie ma, to 
wykonamy to dopiero w przyszłym roku. Jeżeli jest słup, to uzupełnienie będzie 
zrobione w tym roku. 

6.5.3. dot. wywożenia nieczystości z lagun z oczyszczalni ścieków – myślę, że 
uda  się  wyegzekwować  od  wszystkich  wywożących,  aby  przykrywali 
pojemniki, w których wywożą nieczystości. 

6.3.2. dot. umieszczenia pojemników do segregacji śmieci w okolicy ul. Andersa,  
Żeromskiego –  Pan  Prezes  Niebieszczański  słyszał,  gdzie  należy  uzupełnić 
pojemniki. Myślę, że nie musi już występować. Po prostu sprawdzi to w terenie 
i pojemniki te uzupełni. 
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Dyrektor MZGM Leszek Kutryba

6.3.1. dot. remontu dachu budynku przy ul. Fabrycznej 1c – w ostatnich dwóch 
latach nie mieliśmy żadnych zgłoszeń o przeciekach tego dachu, dlatego też nie 
był planowany żaden remont. Jest to dach papowy, być może w ostatnich dniach 
zrobiła  się  szczelina na łączeniu  warstw.  W tym tygodniu wraz  ze służbami 
technicznymi  sprawdzimy  to.  Jeżeli  będzie  taka  potrzeba,  to  dokonamy 
bieżącego remontu. W przypadku, gdy problem okaże się bardziej poważny, to 
po 1 października br.  będziemy próbowali  podejść  do tego tematu z  nowym 
zarządcą.

Dyrektor PWiK Józef Burniak

6.5.3.  dot.  wywożenia  nieczystości  z  lagun  z  oczyszczalni  ścieków –  tak  się 
składa, że są na sali członkowie rady pracowniczej PWiK, w tym pani kierownik 
oczyszczalni ścieków – Grażyna Koroluk. Informuję Pana radnego Nowaka, że 
istnieje  zarządzenie  Dyrektora  PWiK  nakazujące  wyjeżdżanie  z  osadami  z 
laguny  bramą  tylną,  co  powoduje,  że  nie  trzeba  jechać  ul.  Staszica.  Osady 
odbierają również rolnicy indywidualni. W ten sposób obniżamy swoje koszty. 
Kierownictwo  przedsiębiorstwa  i  osoby  odpowiedzialne  za  wywóz,  zrobimy 
wszystko, żeby tego typu zdarzenia nie miały miejsca, a jeżeli się zdarzą, to 
incydentalnie. Chcę podkreślić, że zachęcając rolników do odbierania nawozu, 
dowoziliśmy to do nich. Powodowało to po naszej stronie koszty. Gdybyśmy 
przeszli na bezpośredni odbiór nawozu przez rolników, to rzeczywiście mogłyby 
być  z  tego  tytułu  kłopoty.  Można  by  nie  oddawać  nawozu  rolnikom,  ale 
wówczas  trzeba  byłoby  go  wywozić  do  Prezesa  Niebieszczańskiego.  To  są 
potężne pieniądze. Musielibyśmy płacić rocznie setki tys. zł za składowanie tych 
odpadów  na  wysypisku,  a  to  z  kolei  skutkowałoby  podniesieniem  opłat  za 
ścieki. Musimy więc wybierać. 

Radny Bolesław Nowak – pan mnie źle zrozumiał. W interpelacji było napisane, 
że  samochody  PWiK wywożą  odpady  w  kierunku  ul.  Kościuszki  i  jadą  do 
miasta.  Nie  jadą  ul.  Staszica,  tylko  nią  wracają  z  pustymi  już  przyczepami. 
Pojazdy te nie są zabezpieczone. Problem z rolnikami można rozwiązać w ten 
sposób, że wyda im się nawóz, gdy będą mieli plandekę. 
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Następnie Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że Rada Miasta uznała 
udzielone odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski, za wystarczające.

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta zamknął 
XXIII sesję Rady Miasta Bolesławiec.

Protokołowała:

Małgorzata Majdańska

MM/MM
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